
31 200 IXB Vaststelling van de begrotingsstaten van het
Ministerie van Financiën (IXB) voor het jaar 2008

Nr. 35 VERSLAG VAN EEN SCHRIFTELIJK OVERLEG
Vastgesteld 15 juli 2008

Binnen de vaste commissie voor Financiën1 hebben enkele fracties de
behoefte om over de brief van de staatssecretaris van Financiën d.d.
23 april 2008 inzake het evaluatierapport van de belastinguitgaven op het
terrein van de accijnzen (Kamerstuk 31 200 IXB, nr. 18) enkele vragen en
opmerkingen voor te leggen.

De vragen en opmerkingen zijn op 10 juni 2008 aan de staatssecretaris
voorgelegd. Bij brief van 15 juli 2008 zijn ze door de staatssecretaris van
Financiën beantwoord.

De voorzitter van de commissie,
Blok

De griffier voor dit verslag,
Post

1 Samenstelling:
Leden: Van der Vlies (SGP), Vendrik (GL), Blok
(VVD), voorzitter, Ten Hoopen (CDA), onder-
voorzitter, Weekers (VVD), Van Haersma Buma
(CDA), De Nerée tot Babberich (CDA), Haver-
kamp (CDA), Dezentjé Hamming-Bluemink
(VVD), Omtzigt (CDA), Koşer Kaya (D66),
Irrgang (SP), Luijben (SP), Kalma (PvdA),
Blanksma-van den Heuvel (CDA), Cramer (CU),
Van der Burg (VVD), Van Dijck (PVV), Spekman
(PvdA), Heerts (PvdA), Gesthuizen (SP), Ouwe-
hand (PvdD), Tang (PvdA), Vos (PvdA) en
Bashir (SP).
Plv. leden: Van der Staaij (SGP), Halsema (GL),
Remkes (VVD), Jonker (CDA), Aptroot (VVD),
De Vries (CDA), Van Hijum (CDA), Mastwijk
(CDA), De Krom (VVD), De Pater-van der Meer
(CDA), Pechtold (D66), Kant (SP), Ulenbelt
(SP), Van der Veen (PvdA), Smilde (CDA),
Anker (CU), Nicolaï (VVD), De Roon (PVV), Van
Dam (PvdA), Smeets (PvdA), Karabulut (SP),
Thieme (PvdD), Heijnen (PvdA), Roefs (PvdA)
en Van Gerven (SP).
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I VRAGEN EN OPMERKINGEN VANUIT DE FRACTIES

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van het CDA

De leden van de CDA-fractie hebben kennis genomen van de brief van de
staatssecretaris van Financiën over de effectiviteit en doelmatigheid van
een zestal belastinguitgaven. In de brief worden enkele aanbevelingen
gegeven om regelingen aan te passen of af te schaffen. Deze leden zijn
niet overtuigd van nut en noodzaak hiervan.

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de PvdA

De leden van de fractie van de PvdA hebben met belangstelling kennisge-
nomen van het evaluatierapport van de belastinguitgaven op het terrein
van de accijnzen en het kabinetstandpunt hierop.
Zij hebben enkele vragen.

Verlaagd accijnstarief bier kleine brouwerijen

1. Wat verstaat het kabinet onder beperkte gevolgen als deze regeling
wordt afgeschaft? Kan dit een aantal van de 75 kleine brouwerijtjes de
kop kosten?

Tariefdifferentiatie tractoren en mobile werktuigen

2. Het komt de leden van de PvdA-fractie voor dat deze regeling vele
nadelen kent: de doelmatigheid van de regeling blijft onder druk staan
door de arbeidsintensieve controles en het misbruik dat van deze
regeling wordt gemaakt. Bovendien kleeft er een belangrijk milieu-
bezwaar aan rode diesel in verband met het hoge zwavelgehalte. Over-
weegt het kabinet deze regeling geheel af te schaffen?

3. Kan de staatssecretaris nader ingaan op de gevolgen van een even-
tuele afschaffing van deze tariefdifferentiatie.

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de VVD

1. Heeft overleg plaatsgevonden met de kleine brouwerijen over de
afschaffing van de kortingsregeling? Zo neen, waarom niet? Zo ja, wat
waren de resultaten daarvan?

2. Waarom is het feit dat de verkoopkosten voor kleine brouwerijen hoger
zijn onvoldoende argument om deze kortingsregeling toch te hand-
haven, terwijl kennelijk ook de grote brouwerijen geen bezwaar tegen
deze regeling hebben?

3. Welke pogingen zijn in het verleden ondernomen om bilaterale over-
eenkomsten te sluiten teneinde op deze vluchten de accijnsvrijstelling
af te schaffen? In welke luchtvaartverdragen van ons land is sprake van
afspraken over accijnsvrijstellingen? Wanneer zijn die verdragen
gesloten?

4. Is het kabinet ook niet onverkort van mening dat inzake het verlaagd
tarief van LPG voor bussen in het openbaar vervoer en huisvuilauto’s
niet «tijdens het spel de spelregels veranderd moeten worden» en
«bestaande gevallen» uitgezonderd moeten worden?

II ANTWOORD VAN DE STAATSSECRETARIS

Hierbij ontvangt u de antwoorden mede namens de minister van Land-
bouw, Natuur en Voedselkwaliteit, de minister van Economische Zaken, de
minister en de Staatssecretaris van Verkeer en Waterstaat en de minister
van Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening en Milieubeheer op de vragen
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die zijn gesteld in het verslag van een schriftelijk overleg over de brief van
de staatssecretaris van Financiën d.d. 23 april 2008 inzake het evaluatie-
rapport van de belastinguitgaven op het terrein van de accijnzen (Kamer-
stuk 31 200 IXB, nr. 18).

PvdA vraag 1:
Wat verstaat het kabinet onder beperkte gevolgen als de regeling voor
bieraccijns voor kleine brouwerijen wordt afgeschaft? Kan dit een aantal
van de 75 kleine brouwerijtjes de kop kosten?

Antwoord vraag 1:
De reductie van 7,5% op het accijnstarief verlaagt de kostprijs circa 1,1%
en afgezet tegen de verkoopprijs betekent het een klein effect van circa 0,6
cent per pilsje. De verschillen in verkoopprijs bij bier zijn nauwelijks afhan-
kelijk van het wel of niet toepassen van de korting voor kleine brouwe-
rijen. De prijs van het bier is afhankelijk van de productiekosten, zoals
lonen en rente- en afschrijvingskosten en basismateriaal, maar een
belangrijke factor is ook het soort afzetkanaal. De jaarlijkse fluctuaties van
deze componenten zijn veel meer van invloed en kunnen door de markt
worden geabsorbeerd. Het lijkt daarom onwaarschijnlijk dat een dergelijk
klein aandeel van het accijnstarief in de kostprijs invloed heeft op het al
dan niet voortbestaan van kleine brouwerijen.

PvdA vraag 2 en vraag 3:
Het komt de leden van de PvdA-fractie voor dat de regeling voor rode
dieselaccijns vele nadelen kent: de doelmatigheid van de regeling blijft
onder druk staan door de arbeidsintensieve controles en het misbruik dat
van deze regeling wordt gemaakt. Bovendien kleeft er een belangrijk
milieubezwaar aan rode diesel in verband met het hoge zwavelgehalte.
Overweegt het kabinet om deze regeling geheel af te schaffen? Kan de
staatssecretaris nader ingaan op de gevolgen van een eventuele afschaf-
fing van deze tariefdifferentiatie?

Antwoord vraag 2 en 3:
Het kabinet beziet of het mogelijk is positieve groene prikkels in te
bouwen in plaats van rode diesel fiscaal te bevoordelen. In overleg met de
gebruikers van rode diesel zal worden bekeken of in plaats van een
bevoordeling van het gebruik van de brandstof (extra) groene prikkels
voor de desbetreffende sectoren kunnen worden gecreëerd.

De gevolgen zijn afhankelijk van de precieze vormgeving van de positieve
groene prikkels voor milieuvriendelijk handelen tegenover de beperking
van de fiscale bevoordeling van rode diesel. Deze vormgeving is afhanke-
lijk van de uitkomsten van het overleg met de gebruikers.

VVD vraag 1:
Heeft overleg plaatsgevonden met de kleine brouwerijen over de afschaf-
fing van de kortingsregeling?

Antwoord vraag 1:
Er heeft geen overleg met de kleine brouwerijen plaatsgevonden ten tijde
van de evaluatie. De overweging om tot afschaffing van deze kortings-
regeling over te gaan was ingegeven door het feit dat er geen objectieve
ratio is om deze regeling in stand te houden. In het oude systeem hadden
kleine brouwerijen een nadeel ten opzichte van grote brouwerijen in de
effectieve accijnsdruk. Dit is sinds 1992 bij de introductie van het huidige
systeem niet meer het geval. De kortingsregeling is destijds in stand
gehouden om de overgang van de oude naar de nieuwe situatie voor
kleine brouwerijen te vergemakkelijken. Dit impliceert dat de regeling
nooit als permanent is bedoeld. Deze evaluatie, waarin onder andere
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bezien is of de regeling aan de doelstelling beantwoordt, is een moment
om daar bij stil te staan.

Onlangs is er wel een gesprek geweest tussen mijzelf en de leden van het
Centraal Brouwerijkantoor. Hierbij waren ook de kleine brouwerijen verte-
genwoordigd. De brouwerijen hebben tijdens dit gesprek hun zorg uitge-
sproken over de gevolgen van afschaffing van de kortingsregeling en
zullen hierover binnenkort een rapport aan mij toezenden. Ik heb aange-
geven hun zorgpunten na ontvangst van dit rapport nader tegen het licht
te houden en een nadere afweging te maken.

VVD vraag 2:
Waarom is het feit dat de verkoopkosten voor kleine brouwerijen hoger
zijn onvoldoende argument om deze kortingsregeling te handhaven,
terwijl kennelijk de grote brouwerijen geen bezwaar hebben tegen deze
regeling?

Antwoord vraag 2:
Er is geen relatie tussen de verkoopkosten voor kleine brouwerijen en de
kortingsregeling. Zoals bovenstaand opgemerkt is er in de met ingang van
1992 geldende heffingsystematiek zonder kortingsregeling sprake van
gelijke accijnsdruk voor grote en kleine brouwerijen. Voor de kortings-
regeling is destijds gehanteerde overweging niet meer aan de orde.

VVD vraag 3:
Welke pogingen zijn in het verleden ondernomen om bilaterale overeen-
komsten te sluiten teneinde op deze vluchten de accijnsvrijstelling af te
schaffen? In welke luchtvaartverdragen van ons land is sprake van accijns-
vrijstellingen? Wanneer zijn die verdragen gesloten?

Antwoord vraag 3:
Nederland heeft de afgelopen jaren bij diverse internationale gelegen-
heden aangegeven voorstander te zijn van afschaffing van de accijns-
vrijstelling. Hierbij kan bijvoorbeeld worden gewezen op de Ecofin Raad
van april 2005, waar de toenmalige minister van Financiën heeft aange-
geven dat afschaffing van de accijnsvrijstelling wenselijk is om de
bestaande verstoringen tussen de verschillende vormen van transport te
verhelpen. Tevens kan worden gewezen op de Ecofin Raad van november
2007 waarbij de introductie van de vliegbelasting is uiteengezet. Bij
verschillende discussies is echter gebleken dat zowel een mondiale als
een Europese afschaffing van de accijnsvrijstelling op dit moment geen
haalbare kaart is. Dit laat onverlet dat Nederland in de toekomst blijft
uitdragen voorstander te zijn van een afschaffing van de accijnsvrij-
stelling.

De accijnsrichtlijnen bieden de mogelijkheid om ter zake van vluchten
tussen twee lidstaten accijns over de brandstof te heffen indien beide
lidstaten in een bilateraal verdrag dit overeenkomen. Voor zover bekend
zijn dergelijke verdragen binnen de EU niet tot stand gekomen. In vrijwel
alle bilaterale luchtvaartverdragen van Nederland met andere landen is
een vrijstelling voor vliegtuigbrandstof opgenomen. Dat geldt overigens
ook voor bilaterale luchtvaartverdragen die tussen andere landen zijn
afgesloten. Nederland heeft ca. 130 bilaterale luchtvaartverdragen. Ook in
luchtvaartverdragen die de EU thans met derde landen afsluit is een
dergelijke vrijstelling opgenomen. Deze bilaterale luchtvaartverdragen zijn
over het algemeen gesloten in de periode tussen 1950 en heden.

VVD vraag 4:
Is het kabinet ook niet onverkort van mening dat inzake het verlaagd tarief
van LPG voor bussen in het openbaar vervoer en huisvuilauto’s niet
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«tijdens het spel de spelregels veranderd moet worden» en «bestaande
gevallen» uitgezonderd moeten worden?

Antwoord vraag 4:
In afwijking met het eerdere kabinetsvoornemen, zal vanwege het (poten-
tiële) positieve milieu-effect ten opzichte van dieselvoertuigen het
verlaagde LPG-tarief voor bussen in het openbaar vervoer en huisvuil-
auto’s worden gehandhaafd.
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